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Soros: “Victoria
Angelei Merkel în
alegeri semnaleazã
sfârºitul crizei
datoriilor”

Victoria Angelei Merkel în alege-
rile legislative care au avut loc în
Germania, la finele lunii septembrie,
semnaleazã sfârºitul crizei datoriilor
din zona euro, deºi supravieþuirea
pe termen lung a monedei unice ºi a
Uniunii Europene nu este sigurã,
considerã investitorul miliardar
George Soros.

“Criza euro a luat sfârºit acum.
Acest lucru a devenit oficial în tim-
pul alegerilor din Germania, când re-
gulile care guverneazã euro nici mã-
car nu au fost discutate”, a afirmat
Soros, citat de MarketWatch, cri-
ticând însã modul în care a fost abor-
datã criza în UE ºi mãsurile luate
pentru soluþionarea acesteia.

George Soros a menþionat:
“Sistemul care a ieºit din crizã este
departe de a fi satisfãcãtor. Econo-
miºtii ar descrie aceastã situaþie
drept un echilibru inferior. Eu o ca-
lific drept o situaþie aflatã departe
de echilibru. Criza euro a transfor-
mat deja Uniunea Europeanã în
ceva radical diferit de intenþiile ini-
þiale. UE trebuia sã fie o asociere
voluntarã de state suverane, egale,
care renunþã la o parte din suvera-
nitate pentru binele comunitãþii. A
devenit o relaþie între creditori ºi
debitori, obligatorie ºi inegalã prin
natura ei. Atunci când un stat debi-
tor are dificultãþi, statele creditoare
câºtigã un avantaj. Regulile pe care
le-au convenit nu fac decât sã per-
petueze aceastã stare de fapt.
Astfel, sistemul riscã sã fie inac-
ceptabil politic ºi are potenþialul de
a distruge UE”.

V.R.

IONEL BLÃNCULESCU:

“Vânzarea Ramplast -
expresia eºecului
restructurãrii”

Vânzarea Ramplast este re-
flecþia eºecului restructurã-
rii Oltchim, considerã ana-

listul economic Ionel Blãnculescu.
Domnia sa estimeazã cã, în acest

ritm de înstrãinare a unor active din
combinatul vâlcean, în viitorul apro-
piat, pe teritoriul Oltchim, vom avea,
probabil, fel de fel de activitãþi indu-
striale sau de altã naturã, cum ar fi
cea imobiliarã.

Ionel Blãnculescu ne-a declarat:

“Oltchim se transformã în Parc
Industrial, începând sã-ºi vândã
componentele, altadatã integrate.
Astãzi Ramplast, cine ºtie ce mâine!
Este reflecþia eºecului în ceea ce pri-
veºte restructurarea acestei compa-
nii. În fuga pentru bani se vând acti-
ve, înainte ca un investitor serios sã
poatã decide asupra eventualei ex-
ternalizãri a unor asemenea elemen-
te. Este ca ºi cum un om îºi vinde un
rinichi sau alt organ transplantabil,
pentru a mai obþine ceva bani, cu
care sã cumpere cele trebuincioase.

Îmi aduc aminte de esenþa eºuãrii
procesului de vânzare a societãþii
Tractorul SA, mândria industriei
braºovene.

Câþiva ºmecheri cu poziþie de de-
cizie cândva au vândut inima com-
paniei braºovene, adicã fabrica de
matriþe, cu puþin timp înaintea scoa-
terii la vânzare a acesteia.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 4)

ÎNCÃ O PERLÃ A JUSTIÞIEI

Parchetul a dispus
neînceperea urmãririi penale
a escrocului Cristian Sima
l Procurorii invocã un articol de lege care nici nu existã

P
archetul de pe lângã Înalta
Curte de Casaþie ºi Justiþie
a dispus neînceperea urmã-
ririi penale faþã de Cristian

Sima, fostul preºedinte Sibex ºi
brokerul care a dispãrut din þarã,
anul trecut, dupã ce mai mulþi
clienþi l-au acuzat cã le-a pierdut ba-
nii, depãºindu-ºi mandatul acordat
prin contracte.

Decizia a fost depusã de avocatul
lui Cristian Sima în procesul civil
prin care Florian Goldstein

(MAKE), directorul ziarului
BURSA, l-a dat în judecatã pe bro-
ker ºi, alãturi de el, pe WBS Hol-
ding, WBS România, WBS Consul-
ting Services, Sibex ºi CNVM (ac-
tualmente ASF).

MAKE s-a numãrat printre clien-
þii companiei lui Sima, WBS Hol-
ding, ºi, în vara anului trecut, broke-
rii i-au refuzat cererea de lichidare a
contului.

Parchetul aratã cã a dispus
neînceperea urmãririi penale a lui

Sima pentru cã, “din cercetãrile
efectuate, a rezultat cã lipseºte
unul dintre elementele constitutive
ale infracþiunii, respectiv, sub
aspectul laturii obiective, s-a con-
statat cã nu s-a realizat acþiunea
prevãzutã de lege pentru a exista
infracþiunea prevãzutã de articolul
297 din Legea 297/2004” (a pieþei
de capital).

Dincolo de faptul cã undeva s-a
strecurat o greºealã, întrucât Legea
297 se opreºte la articolul 291, iar arti-

colul 297 nu existã, instanþa civilã va
trebui sã decidã relevanþa deciziei
Parchetului în cazul “MAKE contra
Sima”.

Directorul ziarului BURSA nu a
formulat o plângere penalã, întrucât
nu reprezenta o cale de recuperare a
prejudiciului, procedura era anevo-
ioasã, iar organele penale sunt lente
în derularea anchetei.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)

Zaremba: „Combinatul
are nevoie acum de un
nou proprietar”

Oltchim are nevoie de un nou
model de business în con-
textul actual al pieþei petro-

chimice mondiale, iar ca sã supra-
vieþuiascã are nevoie sã fie privati-
zat cât mai curând, ne-a declarat
Wojciech Zaremba, reprezentantul
PCC SE, acþionarul minoritar sem-
nificativ al combinatului vâlcean.
Domnia sa a spus cã autoritãþile au
amânat pânã în iarnã selecþia unui
investitor privat ºi pânã în primãva-
rã privatizarea efectivã, în condiþiile
în care se aºtepta o vânzare rapidã în
aceastã toamnã.

Reprezentantul PCC ne-a expli-
cat: „Piaþa petrochimicã trece acum
prin revoluþia etanului, care este un
produs obþinut din gaze de ºist, mult
mai ieftin decât nafta. Etanul costã
30 de dolari pe baril, iar nafta – în jur
de 100 de dolari pe baril. Industria
petrochimicã europeanã este puter-
nic concuratã de SUA, care benefi-
ciazã de gaze de ºist, China ºi Orien-
tul Mijlociu, care au produse ieftine
ºi tehnologii competitive. Mulþi pro-
ducãtori din industria europeanã îºi

adapteazã tehnologiile ca sã poatã
prelucra etan în loc de nafta. Oltchim
trebuie sã supravieþuiascã pe aceastã
piaþã ºi, ca sã facã acest lucru, trebu-
ie sã aibã un alt model de afaceri ºi
sã beneficieze de noi investiþii. Iar
aceste decizii trebuie sã le ia un in-
vestitor privat, ºi nu în iarnã, ci cât
mai curând”.

Întrebat cât timp îºi mai menþine
interesul pentru Oltchim, Wojciech
Zaremba ne-a rãspuns cã „timpul
costã bani ºi cã PCC a pierdut mult
timp în România”. Domnia sa a þinut
sã menþioneze cã, dacã anul trecut
Oltchim era un obiectiv stategic pen-
tru PCC, acum combinatul reprezin-
tã „o þintã printre multe altele”. “Ne
intereseazã Oltchim, dar din ce în ce
mai puþin”, a mai spus reprezentan-
tul PCC.

Wojciech Zaremba susþine cã au-
toritãþile noastre au fãcut reclamã in-
tensã pentru privatizarea Oltchim în
acest an ºi cã este timpul sã verifice
care sunt companiile cu adevãrat in-
teresate de combinatul vâlcean:
„PCC a susþinut insolvenþa Oltchim

tocmai în ideea unei privatizãri rapi-
de a combinatului. Sunt secþii care
sunt închise de peste un an de zile.
Oltchim se chinuie sã supravieþu-
iascã, iar situaþia se deterioreazã pe
zi ce trece. Societatea a supravieþuit
pentru cã a fost susþinutã de stat, atât
în problema salariilor, cât ºi în proble-
ma asigurãrii utilitãþilor, dar nu poate
merge aºa la infinit. În contextul ac-
tual al pieþei europene ºi mondiale, în
care concurenþa este acerbã, Oltchim
trebuie sã aibã un nou plan de afaceri
ca sã fie competitiv. Trebuie sã vezi
ce poþi pãstra din platforma de la
Râmnicu Vâlcea ºi cea de la Bradu ºi
cât mai trebuie sã investeºti ca sã te
adaptezi revoluþiei etanului”.

ALINA TOMA VEREHA
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LUCIAN CROITORU:

“Comisia Europeanã nu a cerut
retragerea bãncilor greceºti din
Europa de Sud-Est”

Mesajul pe care Comisia
E ur opeanã ( CE ) l - a
transmis bãncilor greceºti

nu se referã la retragerea acestora
din Europa de Sud-Est, ci la limita-
rea unei dezvoltãri viitoare în acea-
stã regiune, ne-a
declarat Lucian
Croitoru, consilier
pe probleme de po-
liticã monetarã al
guverna to ru lu i
Bãncii Naþionale a
României (BNR)
ºi preºedinte al
C o n s i l i u l u i d e
Administraþie al
Fondului de Ga-
rantare a Depozite-
lor în Sis temul
Bancar (FGDB).
“Bãncile cu capital majoritar
grecesc care sunt prezente în
România sunt bãnci româneºti, cu
clienþi români, supravegheate de
BNR ºi cu depozite de maximum
100.000 euro garantate de FGDB.
Din acest motiv, absenþa unor fon-
duri viitoare care sã vinã din partea
bãncilor-mamã nu le afecteazã ac-
tivitatea, având în vedere cã sunt
bine capitalizate”, ne-a precizat
domnia sa.

FGDB acordã aceeaºi atenþie celor

31 de instituþii de credit participante
la schema de garantare a depozitelor
din þara noastrã, subliniazã Lucian
Croitoru. În privinþa provocãrilor cã-
rora Fondul trebuie sã le facã faþã,
noul preºedinte al CA a punctat cã

acestea sunt cele
stabilite de lege,
respectiv garantarea
depozitelor deschi-
se la bãncile cu per-
sonalitate juridicã
românã, ºi aplicarea
de mãsuri de re-
structurare ºi stabi-
lizare bancarã care
sã fie aliniate la le-
gislaþia europeanã,
în cazul în care
BNR ar dispune
acest lucru.

Comisia Europeanã a cerut, dumi-
nicã, bãncilor greceºti sã nu transfe-
re fonduri cãtre subsidiarele din re-
giune, instituþiile de credit elene
fiind nevoite sã îºi limiteze operaþiu-
nile din Europa de Sud-Est. Bruxel-
les-ul considerã cã instituþiile de cre-
dit care primesc ajutor de stat nu pot
folosi acest sprijin pentru a-ºi dez-
volta operaþiunile din alte þãri.

ALEXANDRU SÂRBU
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PRIVATIZAREA CFR MARFÃ

Gruia Stoica a deschis contul
escrow la Banca Transilvania
l Cele 20 de milioane de euro trebuie depuse pânã mâine

G r u p F e r o v i a r R o m â n
(GFR) - câºtigãtorul licita-
þiei pentru privatizarea

CFR Marfã - a deschis, ieri, la Ban-
ca Transilvania (BT), un cont
escrow în care va trebui sã depunã,
pânã mâine, suma de aproximativ
20 de milioane de euro, ce repre-
zintã 10% din preþul pe care com-
pania ºi l-a asumat pentru achiziþio-
narea pachetului de 51% din acþiu-
nile CFR Marfã, ne-au spus surse
apropiate trazacþiei.

Contul a fost
deschis la se-
diul Ministerul
Transporturi-
lor (MT), în
prezenþa unor
oficiali ai aces-
tuia, precum ºi a reprezentanþilor
agentului de escrow (BT).

Restul sumei de 170 de milioane
de euro (10 milioane euro au fost
achitaþi odatã cu plata garanþiei de
participare la procedurã) va trebui

depus “la data
f i n a l i z ã r i i ”
operaþiunii de
pr iva t i za re ,
p o t r i v i t
Hotãrârii Gu-
vernului nr.

526/2013 pentru aprobarea condiþii-
lor principale ale contractului de
vânzare-cumpãrare.

EMILIA OLESCU
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Mario Draghi: “BCE
va interveni dacã va trebui
sã þinã sub control dobânzile”

Banca Centralã Europeanã
(BCE) este pregãtitã sã ia ori-
ce mãsurã necesarã ca sã þinã

sub control dobânzile de pe pieþele
monetare, potrivit afirmaþiilor
preºedintelui instituþiei, Mario Draghi.

“Vom rãmâne
deosebit de atenþi la
evoluþiile care ar
putea avea implicaþii pentru politica
monetarã ºi vom lua în considerare
toate instrumentele disponibile”, a de-
clarat Draghi ieri, la Paris, adãugând:
“Avem o gamã largã de instrumente
pentru aceastã mãsurã ºi nu excludem
nicio opþiune pentru a rãspunde nevoi-

lor în modul cel mai potrivit”.
BCE încearcã sã þinã în frâu vola-

tilitatea ratelor dobânzilor de pe pia-
þã, dat fiind cã investitorii se con-
fruntã cu diverse riscuri (de la exce-
sul de lichiditate la testele de stres

privind bãncile).
Deºi Draghi nu a
anunþat noi mãsuri

de lichiditate ieri, el a reiterat cã
BCE este pregãtitã sã lanseze un nou
program de refinanþare pe termen
lung pentru sistemul financiar euro-
pean, în caz cã va fi necesar. (A.V.)

(continuare în pagina 5)
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ÎN OCTOMBRIE,

Finanþele vor sã atragã de douã ori mai mulþi bani decât
media ultimelor trei luni

Ministerul Finanþelor Publice (MFP)
vrea sã obþinã, luna aceasta, 4,75 mi-
liarde de lei ºi 150 milioane de euro, în

condiþiile în care, în ultimele trei luni, media su-
melor atrase a fost de circa 2,5 miliarde de lei.

Ieri, în ºedinþa de guvern, premierul Victor Pon-
ta a precizat cã existã probleme cu încasãrile la bu-

get, din cauza reorganizãrii Agenþiei Naþionale de
Administrare Fiscalã (ANAF). Domnia sa a de-
clarat: “Avem probleme cu încasãrile, în primul
rând pentru cã am reorganizat ANAF.

Ieri am reuºit ºi la CSAT sã detaºãm persoanele
necesare în cadrul Direcþiei Antifraudã, ca sã o fa-
cem sã funcþioneze, ºi astãzi (n.r. ieri) vreau, prin

adoptarea Codului insolvenþei, sã lovim exact
unde avem probleme cu evaziunea fiscalã, firme
care intrã în insolvenþã doar ca sã nu plãteascã da-
toriile”.

VERONICA PLÃCINTESCU
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